
Pomagajte vinogradnikom! 
Biti poslanec pete kurije na Spodnjem 

Štajerskem in pisati gospodarsko - politične 
članke, ki bi se z veseljem čitali pri vseh 
spodnještajerskih posestnikih, to dvoje se 
nam zdi jako težavna stvar. Če govoriš ali 
pišeš, naj bi se kaj storilo, da se zviša cena 
žitu, potem murski, dravski in še nekateri 
drugi poljanci veselo z glavo prikimavajo, češ, 
tako je prav. A samo oglej se in za hrbtom 
ti stoje s hudim obrazom različni planinci, 
ki si morajo žito kupovati, ti pa pretijo z 
roko, češ, da boš nam tiho! In če se pote
gujemo, naj se les podraži, so planinci ve
selih obrazov, poljanci pa se kislo drže ter 
pravijo, da je les že itak predrag. In tako je 
cela vrsta reči, o katerih je na Spodnjem 
Štajerskem težko zavzeti tako stališče, da bi 
bilo vsem prav. 

Nekaj pa je, za kar smo menda vsi 
Spodnještajerci navdušeni, to so naši vino
gradi. Tem preti sedaj velika nevarnost po 
trtni uši. Kmalu ne bo kraja, kjer bi ne bilo 
te golazni. Za vinograde bi nam bilo vsem 
Štajercem žal, planincem in poljancem. Zato 
gotovo tudi nihče ne more zameriti, ako se 
vsi naši poslanci toplo potegujejo za vino
gradništvo na Spodnjem Štajerskem. Gospod 
poslanec R o b i č je v proračunskem odseku 
med drugim poljedelskega ministra opozarjal 
tudi na različne zahteve in potrebe spodnje
štajerskih vinogradnikov. Posebno velike va
žnosti pa je, kar je dosegel po večletnem 
naporu in trudu g. poslanec Z i č k a r glede 
brezobrestnih posojil. Prej je smela država 

samo toliko podpore dati vinogradnikom, ko
likor je je dala dežela. Ker pa so dežele 
skope, posebno pa še štajerska dežela na
sproti Slovencem, zato bi se slovenskim vino
gradnikom ne moglo nikdar pomagati do 
sape. No, sedaj je tudi ta lesa padla. Po 
večletnem prizadevanju Zičkarjevem se je 
vendar sprejel v državni zbornici zakon, ki 
določa, da sme država dati tudi več pod
pore kakor znaša deželna podporna svota. 

Spodnještajersko vinogradništvo je sedaj 
v najhujši dobi. Sedaj je v onem stanju, da 
ne ve, ali bo kmalu umrlo, ali pa si bo zopet 
pomoglo na noge. Za to pa je treba, da se 
sedaj priskoči našemu vinogradništvu na 
pomoč. 

Ako bi kaka obrtna ali trgovska panoga 
bila v tako slabem položaju, kakor je naše 
vinogradništvo, mi ne dvomimo, da bi se ji 
vrgli za zdravilo milijoni in milijoni od države. 
Da ne govorimo neresnice, spominjamo le, 
koliko milijonov se je dalo za podporo paro
brodnemu društvu Lloyd! Ako se morajo 
opustiti naši vinogradi, in opustiti se bodo 
morali, ako ne bo od nikoder zdatne pomoči, 
potem bode opustilo na tisoče in tisoče 
kmetskih rok tudi delo na domači zemlji ter 
si poiskalo ugodnejšega podnebja. 

Mi upoštevamo in hvalimo dosedanjo 
skrb naših poslancev za slovenske vinograd
nike. Opozarjamo jih le, da še z njihovim 
dosedanjim delovanjem, žal, nevarnost ni 
odstranjena, ampak da bodo morali še naprej 
skrbeti za to važno panogo slovenskega go
spodarskega življenja. Vinogradnik potrebuje 
pomoči in je prosi od Vas, pomagajte mu torej 

kot varuhi ljudskega blagra, da se postavi 
vinogradništvo zopet na trdne noge. 


